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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Matolcsy György, a Magyar Nemzeti Bank 
elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Egyetért-e azzal, amit korábban mondott, mely szerint
a gazdaságtörténet példátlannak fogja találni azt a hibát, hogy hazánk nem fordít elég 
figyelmet a vízgazdálkodásra, öntözésre?" 

Tisztelt Elnök Úr!

Habár  agrárország  vagyunk,  hazánk  közel  55%-a  mezőgazdasági  terület,  az  élelmiszeripar
tekintetében  Magyarország  mégis  az  EU  országai  közül  hátulról  a  második  legalacsonyabb
termelékenységgel működik, amely nagyban hozzájárult ahhoz, hogy 2023-ban 40% fölött volt az
élelmiszer-infláció.

A másik óriási  probléma az öntözés hiánya,  ahogy Ön fogalmazott  az Országgyűlés  Gazdasági
Bizottságának ülésén 2022. december 5-én:  „Az élelmiszeriparon, valójában a mezőgazdaságon
belül van még egy nagyon pontosan kivehető sebe a magyar gazdaságnak, egy sérülékenysége, ez
az  öntözés,  mondanám,  hogy  teljes  hiánya.  Azt  mindannyian  láttuk,  hogy  1,3  millió  hektárról
jelentettek aszálykárt. Úgy gondolom, hogy a gazdák nem véletlenül jelentenek aszálykárt, az valódi
kár.  Ugyanakkor  a  teljes  megművelt  területeknek  -  ez  háromszorosa  az  aszálykár  által  sújtott
területnek - csak 4 százalékán készültünk fel az öntözésre, és ennek is csak kicsivel több mint a felét
öntözzük. A 2010-2022 közötti időszakban évente átlagosan a GDP 0,6 százalékát veszítettük el
azért, mert nem öntözünk. Magyarországról több víz megy ki, mint bejön, miközben vízben gazdag
ország lennénk elvileg. A gazdaságtörténet példátlannak fogja találni azt a hibát, hogy egy még
mindig részben agrárország, annak ellenére, hogy csak 4 százaléka a teljes bruttó hazai terméknek
a mezőgazdasági  teljesítménye,  nagyobb, ha az élelmiszeripart,  illetve a turizmust is  beveszem,
hogy ez a még mindig valójában agrárország nem él az öntözés egyébként kitűnő lehetőségével. Évi
200-400 milliárd forintot veszítettünk az elmúlt 12 évben azért, mert nem öntözünk”.

A GDP „elvesztése” mellett egyéb gondokat is okoz, ha nem megfelelő az ország vízgazdálkodása.



Mivel Magyarország nettó vízkibocsátó, azaz nagyjából három Balatonnak megfelelő vízmennyiség
hagyja el hazánkat, égető feladat lenne hazánk vízgazdálkodásának optimalizálása!

Elnök úr!

Egyetért-e azzal, amit korábban mondott, mely szerint a gazdaságtörténet példátlannak fogja találni
azt a hibát, hogy hazánk nem fordít elég figyelmet a vízgazdálkodásra, öntözésre?

Egyetért-e  azzal,  hogy  hazánk  vízgazdálkodásának  optimalizálása  (a  víz  hasznosítása,
újrahasznosítása, a 20% körüli hálózati veszteség csökkentése, az egyre gyakoribb villámárvizek
kezelése stb.) nemzeti érdek?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Balassa Péter
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